
شنبه 27 آذر 1400 -  قیمت: 3000 تومان

رسانه مستقل روزنامه

www.donyayehavadar.ir 910

»کاپیتان اسبق تیم ملی تکواندو«
 در گفت و گو با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

تکواندو درگیر
 افراد و تصمیماتِ 
اشتباهی است!

دنیای هوادار فرا رسیدن ایام شهادت  ام ابیها
 حضرت  فاطمه   زهرا »س«  را تسلیت و تعزیت می گوید
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خبر

سلامت

»عضو کمیته علمی ستاد کشوری مقابله با 
کرونا« مطرح کرد:

واکسن؛ همچنان موثرترین 
راه پیشگیری از کرونا

دکتر مسعود یونسیان درباره وضعیت کرونا در کشور، گفت: 
در استان های مختلف شاهدیم که روند اپیدمی یا نزولی 
یا ثابت است و فعلا جایی مورد افزایشی ندیده ایم. البته 
افزایش های مختصری به صورت نوسانی در حوزه بستری 
ناشی از کرونا می بینیم، اما هنوز زود است که بخواهیم 
قضاوت کنیم که آیا این شروع یک افزایش است یا خیر؟. 
قرار  این  بر  را  روال  فعلا  و  بمانیم  منتظر  باید  بنابراین 

می دهیم که افزایشی نداشته ایم.
یونسیان درباره وضعیت واکسیناسیون در کشور، گفت: 
از ۷۰ درصد کل جمعیت کشور نوبت اول  تقریبا بیش 
واکسن کرونا را دریافت کرده اند و در جمعیت بالای ۱۲ 
سال نیز این نسبت به بالای ۸۶ درصد می رسد. در عین 
از ۶۰ درصد کل جمعیت کشور دو دز  حال کمی کمتر 
واکسن را به صورت کامل دریافت کرده اند و کمی بیش 
از ۷۲ درصد افراد بالای ۱۲ سال، تقریبا دو دز را دریافت 

کرده اند.
یونسیان گفت: در عین حال در دریافت دز دوم واکسن 
برای افرادی که دز اول را تزریق کرده اند، شاهد تاخیرهایی 
وقت  سر  دوم  نوبت  تزریق  برای  که  طوری  به  هستیم؛ 
مراجعه نکردند.  باتوجه به اینکه چهار هفته قبل روزانه 
حدود ۲۸۰ تا ۲۹۰ هزار نفر نوبت اول واکسن کرونا را تزریق 
کرده اند، انتظار داشتیم که در هفته گذشته هم همان تعداد 
دز دوم را تزریق کنند. در حالی که در هفته گذشته حدود 
۲۱۰ هزار نفر دز دوم را تزریق کردند. این اختلاف ۷۰ تا ۸۰ 
هزار دزی، یعنی تاخیری که نسبت به برنامه وجود دارد 
و امیدواریم به معنای عدم تمایل برای تزریق نوبت دوم 

نباشد.
وی درباره برخی اظهارات مبنی بر خفیف تر بودن بیماری زایی 
امیکرون، گفت: مطالعات و شواهدی وجود دارد که نشان 
می دهند این سویه خفیف تر است، اما به دلایل متعددی 
بهتر است فعلا فرض کنیم که این سویه خفیف تر نیست. 
مهمترین دلیل این است که حتی اگر درصد کشندگی این 
ویروس کمتر باشد، اما قدرت سرایت پذیری اش بیشتر باشد، 
در نتیجه همان تعداد مرگ میر بالا را در پی دارد. بنابراین 
باید مراقب باشیم که فریب این موضوع را که احیانا این 
سویه خفیف تر است، نخوریم. زیرا اگر واقعا خفیف تر نباشد، 
دچار مشکل می شویم. در عین حال حتی اگر واقعا خفیف تر 
هم باشد، اما نسبت بیشتری از افراد مبتلا شوند، نتیجه 

تعداد بیشتری از مرگ ومیر خواهد بود.
این  یا همین الان  باید فرض کنیم که  افزود:  یونسیان 
سویه وارد کشور ما شده یا به زودی وارد می شود. حتی 
اتخاذ  تدابیر سخت تری  که  کشورهایی  در  را  سویه  این 
کرده بودند، دیدیم. بنابراین خوش بینی است که بگوییم 
با اقدامات انجام شده در کشور، این ویروس وارد ایران 
واکسیناسیون  موضوع  که  کرد  توجه  باید  شد.  نخواهد 
همچنان یکی از قوی ترین و موثرترین راه های پیشگیری 
از کرونا محسوب می شود که کمک می کند اگر ویروس 
امیکرون وارد کشور شود، درگیری و مرگ و میر بالا نداشته 
در عین حال موضوع روش های کاهش سرایت  باشیم. 
هم مطرح است. زیرا نمی توانیم به صورت ۱۰۰ درصد از 
را  آن  اما می توانیم  این سویه پیشگیری کنیم،  سرایت 
کاهش دهیم که راهکارش نیز همان رعایت پروتکل های 

بهداشتی است.
یونسیان درباره توصیه هایش برای شب یلدا با وجود خطر 
انتقال کرونا به ویژه سویه اُمیکرون، گفت: طبیعتا هرگونه 
تجمع و دورهمی از سوی افرادی که باهم نبوده اند، انجام 
هرگونه  است.  خطرناک  بسته  فضای  در  ویژه  به  و  شود 
اجتماعی که داشته باشیم و حتی درصدی هم خطر انتقال 
و انتشار ویروس را افزایش دهد، خطرناک بوده پشیمانی آن 

بعدا کل جامعه را خواهد گرفت.

خبر اول

طرح جدید مجازات موثر برای مجرمین اقتصادی؛ 

بخور و بخواب در زندان یا عرق ریختن برای ساخت کشور؟
مجازات های جایگزین حبس از راه های قانونی برای ایجاد 
بازدارندگی از تکرار جرم است که در شرایطی به کار می روند 
که مجازات حبس بازدارندگی لازم را نداشته باشد یا مفاسد 
حبس بیش از بازدارندگی آن باشد. در حقیقت مجازات های 
جایگزین حبس با ماهیت خدمات اجتماع محور نه تنها 
معایب زندان را ندارند بلکه موجب ارتقاء فرهنگی، اجتماعی 

و اقتصادی جامعه نیز می شوند.
این نوع مجازات خصوصاً در جرایم اقتصادی بیشتر نمود 
دارد. حبس یک مجرم اقتصادی بیشتر از آنکه نوعی مجازات 
برای او باشد، نوعی لطف در حق او و تضعیف حقوق عامه 
است چرا که بیشترین افرادی که از جرایم کلان اقتصادی 

متضرر می شوند، غالباً مستضعفین جامعه هستند.
اگرچه امروزه کیفر حبس به عنوان مجازات سالب آزادی در 
نظام های حقوقی و کیفری بسیاری از کشورها وارد شده 
است، اما هزینه بالای نگهداری زندانیان در زندان و عدم 
بازدارندگی در برخی موارد، نظام های کیفری را به سمت 
واقع  در  است.  داده  جایگزین حبس سوق  مجازات های 
مجازات حبس در برخی از موارد با روح کلی مجازات که 

ایجاد شرایط خاص و محروم شدن از برخی امکانات است، 
تناسب ندارد.

در حقیقت در جرائم مالی و اقتصادی یا جرائمی که مجرم 
از لحاظ اقتصادی در سطح بالایی قرار دارد، مجازات حبس 
از  گروه  این  باشد.  داشته  را  کافی  بازدارندگی  نمی تواند 
مجرمین با استفاده از ثروت خود نه تنها با حبس متنبه 
نشده بلکه برتری مالی خود را در زندان نیز حفظ و با ایجاد 
روابط غیرقانونی در زندان، روح حاکم بر مجازات را زیر سؤال 

می برند.
پیشنهاد رئیس قوه قضاییه برای نحوه مجازات مفسدین 
اقتصادی، نه تنها در اصلاح افرادی که وابستگی بالایی به 
پول دارند و اصولاً دلیل ارتکاب جرمشان هم همین پول 
بوده، تأثیر دارد بلکه منفعت عمومی مهمی نیز برای جامعه 
و به خصوص اقشار مستضعف و محروم ایجاد می کند. در 
واقع مجازات جایگزین حبس متناسب با جرم اقتصادی، 
باید در روند اجتماعی جامعه تأثیرگذار باشد و بازدارندگی 

لازم را ایجاد نماید.
قانونی کردن مجازات های جایگزین  در طرح  نکته مهم 

حبس در جرائم اقتصادی و مالی، استفاده از ثروت مجرمین 
در جهت تولید و اشتغال در قالب کارهای عام المنفعه مانند 
معافیت  رفتن  دست  از  اشتغال،  ایجاد  مسکن،  ساخت 
مالیاتی )به عنوان محروم شدن از حقوق اجتماعی( و... 
است. البته این موضوع باید در افکار عمومی به گونه ای 
مطرح شود که این شبهه به وجود نیاید که فرد به جای 
تحمل حبس، کارهای کوچکی انجام داده است. از طرفی با 
توجه به تعدد جرائم مالی و اقتصادی باید مصادیق دقیق آن 
دسته از جرائمی که مشمول مجازات های جایگزین می شوند 

مشخص گردد.
بنابراین به نظر می رسد طرح رئیس دستگاه قضا در ایجاد 
حبس  جایگزین  مجازات  انجام  برای  مناسب  سازوکار 
خصوصاً در جرائم مالی و اقتصادی می تواند هم در ایجاد 
بازدارندگی لازم و عدم تکرار جرم موفق باشد و هم با ایجاد 
و  اجتماعی  فرهنگی،  ارتقای  اجتماعی، موجب  منفعت 

اقتصادی جامعه می شوند.

بهداشت

متخصصان تاکید دارند از آنجا که شواهد اولیه حاکی از 
مقاومت سویه جدید نسبت به واکسن های موجود است، در 
مقابله با همه گیری به نقطه آغازین بازگشته ایم و مردم باید 

از دستورالعمل های بهداشتی به طور جدی تبعیت کنند.
استفاده از ماسک، حفظ فاصله گذاری اجتماعی و شستن 
بهداشتی  نامه های  شیوه  اصلی ترین  از  دست ها  مرتب 
محسوب می شود. همچنین برای قطع زنجیره بیماری، 
شناسایی افراد مبتلا و قرنطینه آن ها ضروری است. مرکز 
سرویس سلامت همگانی بریتانیا تاکید دارد افرادی که سه 

علامت رایج تب بالا، سرفه مداوم، و از دست دادن حس 
بویایی و چشایی را دارند باید در اسرع وقت تست کرونا 

بدهند.
با این حال، در کنار علائمی که پیشتر برای ابتلا به کووید ۱۹ 
مطرح می شود، به تازگی دانشمندان کشف کردند که سویه 
امیکرون باعث بروز علائم منحصر به فرد دیگری در افراد 

شده است. این علائم شامل موارد ذیل می شود:
۱- خارش گلو ۲- سرفه خشک 3- خستگی شدید ۴- درد 

عضلانی ملایم 5- تعریق شبانه

»متخصصان« تاکید کردند:

۵ علامت منحصر به فرد ابتلا به سویه امیکرون را بشناسید

»دنیای هوادار« سالروز شهادت دکتر محمد مفتح »در سال ۱۳۵۸ 
توسط گروهک فرقان« و روز وحدت حوزه و دانشگاه را گرامی  می دارد

حقوقی و قضاییکرونا در ایران

در شبانه روز گذشته و بر اساس معیارهای 
قطعی تشخیصی، ۲۱۹۶ بیمار جدید مبتلا 
به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که ۳۴۱ 
بیماران  مجموع  شدند.  بستری  آنها  از  نفر 
کووید۱۹ در کشور به ۶ میلیون و ۱۶۷ هزار و 
۶۵۰ نفر رسید. متاسفانه در طول ۲۴ ساعت 
از  را  بیمار کووید۱۹ جان خود  گذشته، ۴۶ 
این  باختگان  جان  مجموع  و  دادند  دست 

بیماری به ۱۳۰ هزار و ۹۹۲ نفر رسید.
همچنین در این بازه زمانی در استان های بوشهر، خوزستان، مرکزی و البرز فقط یک 
بیمار کووید۱۹ بستری شده است. خوشبختانه تا کنون ۵ میلیون و ۹۹۵ هزار و 
۷۳۴ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند. دو هزار و ۹۴۱ 
نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت 

مراقبت قرار دارند.
تا کنون ۴۰ میلیون و ۵۶۹ هزار و ۷۸۴ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده 
است. در حال حاضر هیچ کدام از  شهرهای کشور در وضعیت قرمز نیست و ۸ شهر در 

وضعیت نارنجی، ۱۱۹ شهر در وضعیت زرد و ۳۲۱ شهر در وضعیت آبی قرار دارند.

معاون قضائی دادستان کل کشور با اشاره 
به اخبار منتشرشده درباره ابهامات قانونی 
دو  کارخانه،  محصولات  قیمت  افزایش 
خودروساز بزرگ از سوی ستاد تنظیم بازار 
کشور، گفت: دادستانی کل کشور سریعاً به 
موضوع ورود و با مطالبه و ملاحظه دلایل 
استعلام  و  دقیق  بررسی  و  مستندات  و 
قانونی  صحت  ربط  ذی  مسئولین  از 

تصمیمات تنظیم بازار کشور را احراز کرد.
به گفته معاون قضائی دادستان کل کشور، تصمیمات اخیر علی رغم میل باطنی 
دولت در افزایش قیمت ها صرفاً به دلیل شرایط خاص و در راستای حمایت از تولید و 
تضمین اشتغال پایدار ده ها هزار نفر کارگر و در موقعیت اضطرار مصوب شده است.
وی با اشاره به ایراد و گلایه معاونت محترم نظارت دیوان عالی کشور و عضو شورای عالی رقابت، 
گفت: این ایراد به جا بوده و به نظر در اطلاع رسانی به این نهاد غفلت صورت گرفته است. به 
گفته معاون قضائی دادستان کل کشور، خادمان مردم در هر سه قوه برای کنترل تورم، تثبیت 
و کاهش قیمتها هم قسم و جدی هستند و امید است در آینده نه چندان دور شاهد رفع 

تضییقات و بهبود وضع معیشت مردم شریف و صبور ایران باشیم.

1۶ استان کشور بدون فوتی؛

۴۶ فوتی کرونا در شبانه روز گذشته
»معاون قضائی دادستان کل کشور« خبر داد:

افزایش قیمت خودرو قانونی است

مجازات های جایگزین حبس از راه های قانونی برای ایجاد بازدارندگی از تکرار جرم است 
که در شرایطی به کار می روند که مجازات حبس بازدارندگی لازم را نداشته باشد یا مفاسد 

حبس بیش از بازدارندگی آن باشد. در حقیقت مجازات های جایگزین حبس با ماهیت خدمات 
اجتماع محور نه تنها معایب زندان را ندارند بلکه موجب ارتقاء فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی 

جامعه نیز می شوند.
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اجتماعی

یادداشت

مصائبِ حذف ارز ترجیحی دارو در بودجه 1401؛ 

وقتی دارو چند برابر »گــــران« می شود!

شده  بحرانی  مرحله  وارد  کشور  در  دارو  قیمت  افزایش 
است. مشکل افزایش قیمت داروها و سهمیه بندی که 
برای بیمارستان ها و داروخانه ها وجود دارد، مراکز درمانی و 
داروخانه ها را با یک چالش جدی در ارائه خدمات مواجه 
کرده است. در صورتی که اکثر داروها و مواد اولیه آن ها 
وارداتی هستند و وابستگی شدید به ارز دارند، قیمت ها 
با نوسانات ارز تغییر می کنند و بیماران با مشکلات مالی 

شدیدی برای تهیه دارو مواجه شده اند.
با این شرایط، اثرات حذف ارز ترجیحی در افزایش 4 تا 
6 برابری بر قیمت دارو کاملا مشخص است. این اقدام 
باعث افزایش تورم و فشار مضاعف بر مردم می شود و 
حتما موجب افزایش قیمت ها نیز خواهد شد و همچنین 
شوک قیمتی شدیدی را بر کالاهای اساسی از جمله دارو 

وارد می کند. گرچه مهمترین موضوع، دسترسی مردم به 
دارو است که در حال حاضر کمبودِ دارویی بیداد می کند. 

یکی از اساسی ترین اشکالاتی که منجر به بروز این عارضه 
شده، کنترل قیمت ارز در حوزه دارو و بحث ارز دولتی 4200 
تومانی است. هدف از اختصاص ارز 4200 تومانی این بود 
که بعد از جهش ارزی، یک ضربه گیری برای معیشت مردم 
وجود داشته باشد و کالاهای اساسی دچار جهش قیمتی 
نشوند اما نه تنها اثر مثبتی نداشته بلکه باعث افزایش 

قیمت ها هم شده است. 
موافقان طرح حذف ارز ترجیحی دارو، استدلال فسادزا بودن 
را مطرح می کنند و مخالفان این طرح می گویند اگر ارز 
دولتی دارو حذف شود، وضعیت بحرانی و مشکلات مردم 
در دسترسی به دارو مضاعف خواهد شد و همچنین در 
جواب موافقان این طرح بیان می کنند که برای جلوگیری 
از فساد، باید نظارت ها تشدید شود و هرجا نظارت نباشد، 
رانت بوجود می آید و نظارت ها می تواند مانع رانت و هدر 

رفت سرمایه ها به ویژه کمک های دولتی باشد. 
با تمامی این بحث ها، افزایش بی سرو صدای قیمت دارو 
در جامعه ای که مردم در سخت ترین شرایط اقتصادی قرار 
دارند، پیامدی جز ظهور بیماری های حاد و مزمن نیست. 
بهترین راهکار برای این مشکل، این است که دولت از 

حمایت مردم شانه خالی نکند و با تخصیص منابع لازم به 
بیمه ها، فشار به مردم وارد نشود و هزینه افزایش قیمت 

داروها را بیمه پرداخت کند. 
سخن آخر اینکه قیمت های سرسام آور دارو و ناتوانی مردم 
در تهیه آن باید دولت و مجلس را به فکر اندازد تا با قید 
فوریت مصوبه ای به بانک مرکزی ارائه کنند که ارز مورد 
نیاز دارو را با قیمت قبلی در اختیار قرار دهد و این نکته 
را مدنظر داشته باشند که هر تصمیمی در کشور گرفته 
می شود باید عواقب آن را از جهت افزایش یا کاهش نرخ 

تورم حتما سنجش کنند.

انرژیکشاورزی اقتصاد

مدیرعامل اتحادیه تعاونی عشایری دامداران متحرک گفت: قیمت نهایی خرید 
دام توسط پشتیبانی امور دام ۶۲ هزار تومان است که ۵۳ هزار تومان آن به طور 

نقدی پرداخت و ۲ کیلو و ۲۰۰ گرم هم خوراک دام داده می شود.
وی قیمت خرید هر کیلو بره نر زنده را ۶۲ هزار تومان اعلام کرد و گفت: بنابر 
بازدید صورت گرفته، قیمت فروش هر کیلو دام ۵۷ تا ۵۸ هزار تومان بود که 
با اعلام نرخ ۶۲ هزار تومان، عشایر آمادگی کامل دارند که دام را در اختیار ما 

قرار دهند.
خرم ادامه داد: ۱۸۰ هزار تن نهاده دامی توسط پشتیبانی امور دام برای حفظ دام 
مولد از طریق اتحادیه عشایری بارگزاری می شود تا دام های مولد به بازار عرضه 
نشود، همچنین ۶۰ هزار تن دیگر برای ۵۰۰ هزار راس بره پروار بصورت ماهانه 
۱۵ هزارتن تخصیص داده شود تا در فروردین و اردیبهشت بره های تولیدی به 
بازار داخل عرضه شود. برای صادرات ۱۴۴ هزار راس با پشتیبانی امور دام قرارداد 

منعقد شده که هفته آینده مجوز نهایی از سوی گمرک صادر می شود.
خرم گفت: میزان قاچاق دام خیلی بیشتر از رقمی است که در ذهن مابود که با 
این وجود از مسئولان تقاضا داریم تمهیداتی بیندیشند تا جلوی قاچاق گرفته 
شود . گرچه آمار مستندی در خصوص قاچاق نداریم، اما برآورد می شود که بیش 

از ۲۰ هزار راس در روز قاچاق شود.

کثیری کارشناس حوزه گاز، در خصوص افزایش تولید در ۴ ماه پایانی سال 
گفت: تولید گاز به حداکثر ظرفیت خود یعنی ۸۵۰ تا ۹۰۰ میلیون متر مکعب 
در روز رسیده است، افزایش تولید و نگهداشت آن در سال آینده نیاز به 
سرمایه گذاری دارد. میزان سوخت مایعی که ما مصرف می کنیم زیان دهی 
محیط زیستی هم دارد. می توان از رقم آن برای سرمایه گذاری تامین گاز 
استفاده کرد. او درباره منفی شدن میزان تولید و مصرف گاز ادامه داد: قانون 
رفع موانع تولید، طرح هایی که مربوط به صرفه جویی در صنعت گاز بود، 
مصوب شد، بهینه سازی گاز در موتورخانه ها، جایگزینی بخاری های فرسوده 
و قدیمی با بخاری جدید و بحث بهینه سازی گاز در نیروگاه ها از جمله این 
طرح ها هستند. کثیری بیان کرد: راندمان نیروگاه های ما به طور میانگین 
حدود ۳۹ درصد است و با راندمان ۴۵ درصدی که می تواند وضعیت مناسبی 
باشد، تفاوت قابل توجهی دارد. مجموعه طرح های مصوب برای کمک به 
صرفه جویی مصرف گاز، بیش از ۲۰ میلیارد دلار است. کارشناس حوزه گاز 
توضیح داد: بازپرداخت این طرح های سرمایه ای از طریق بودجه سالانه انجام 
می شود که تبصره ۱۴ همیشه کسری دارد. به طور مثال منابعی که در بودجه 
برای صنعت گاز در نظر گرفته شده براساس گزارش تفریغ بودجه سال گذشته 

حدود ۴۰ درصد آن انجام شده است.

پایگاه خبری کمیسیون اروپا )یورو استات( کل مبادلات تجاری ایران و 
27 عضو اتحادیه اروپا در 10 ماهه سال جاری میلادی را 3.826 میلیارد 
یورو اعلام کرد. مبادلات تجاری ایران و اتحادیه اروپا در ماه های ژانویه تا 
اکتبر 2021 با رشد 5 درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل مواجه شده 
است. در 10 ماهه سال 2020 کل مبادلات دو طرف 3.635 میلیارد یورو 

اعلام شده بود.
بر اساس این گزارش صادرات اتحادیه اروپا به ایران در 10 ماه نخست 2021 با 
رشد 2 درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل مواجه شده و از 3.03 میلیارد 
یورو در ماه های ژانویه تا اکتبر سال گذشته به 3.09 میلیارد یورو در مدت 

مشابه سال جاری رسیده است.
میان اعضای اتحادیه اروپا، آلمان، اسپانیا، و ایتالیا بیشترین صادرات کالا 
به ایران را در 10 ماهه 2021 داشته اند. آلمان با صادرات 1.16 میلیارد یورویی 
بیشترین سهم را داشته است به طوری که 37 درصد کل صادرات اروپا به 

ایران از مقصد آلمان بوده است.
واردات اتحادیه اروپا از ایران در ماه های ژانویه تا اکتبر امسال نیز رشد قابل 
توجه 21 درصدی داشته است و به 736 میلیون یورو رسیده است. اتحادیه 

اروپا در مدت مشابه سال قبل 605 میلیون یورو کالا از ایران وارد کرده بود.

»مدیرعامل اتحادیه تعاونی عشایری دامداران متحرک« خبر داد:

برآورد قاچاق روزانه ۲۰ هزار 
راس دام

یک »کارشناس حوزه گاز« خبر داد:

میزان ذخیره سازی گاز در ایران
 1/5 درصد است

جزئیات تجارت 10 ماهه ایران و اروپا؛

واردات اروپا از ایران ۲۱ درصد
 رشد کرد

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم

بازرگانی

توسط »معاون فنی گمرک ایران«؛

ریز واردات 1۵0 میلیون دوز
 واکسن اعلام شد

واکسن های وارداتی شامل سینوفارم چینی، آسترازنکا چند 
ملیتی، اسپوتنیک روسی و بهارات هند است که از کشورهای 
چین، ژاپن، ایتالیا، آلمان، هلند، اتریش، لهستان، کره جنوبی، 
یونان، روسیه و هندوستان وارد شده است. گزارش معاون فنی 
گمرک ایران در رابطه با جزئیات واردات واکسن از این حکایت 
دارد که از ۱۵۰ میلیون و ۱۰۸ هزار و ۳۰۸ دوز وارداتی، عمدتا 
مربوط به سینوفارم چین با ۸۷.۶ درصد است؛ به طوری که طی 
۵۱ مرحله حدود ۱۳۱ میلیون و ۶۰۴ هزار و ۴۹۸ دوز از این 
واکسن وارد ایران شده است. همچنین چهار میلیون و ۹۱ هزار و 
۲۰۰ دوز اسپوتنیک روسیه، دو میلیون و ۹۱۱ هزار و ۸۱۰ هزار دوز 
آسترازنکا از چین، دو میلیون و ۵۲۹ هزار و ۴۰۰ دوز آسترازنکا از 
هلند، یک میلیون و ۷۰۰ هزار و ۸۰۰ دوز آسترازنکا از کره جنوبی 

دیگر محموله های وارداتی واکسن است.
در سایر واردات صورت گرفته یک میلیون و ۴۵۲ هزار دوز 
آسترازنکا از ایتالیا، یک میلیون و ۴۴۹ هزار و ۶۰۰ دوز آسترازنکا 
از چین، یک میلیون و ۱۲۵ هزار دوز بهارات از هندوستان، یک 
میلیون دوز آسترازنکا از اتریش و یک میلیون دوز آسترازنکا از 
لهستان ثبت شده است. ۹۶۳ هزار دوز آسترازنکا از روسیه، ۱۵۰ 
هزار دوز آسترازنکا از یونان و ۱۳۱ هزار دوز دیگر از این واکسن، 

دیگر محموله های وارداتی به ایران است.

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »علی شاه محمدی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

با این شرایط، اثرات حذف ارز ترجیحی در افزایش 4 تا 6 برابری بر قیمت دارو کاملا مشخص است. این 
اقدام باعث افزایش تورم و فشار مضاعف بر مردم می شود و حتما موجب افزایش قیمت ها نیز خواهد شد و 

همچنین شوک قیمتی شدیدی را بر کالاهای اساسی از جمله دارو وارد می کند. گرچه مهمترین موضوع، دسترسی 
مردم به دارو است که در حال حاضر کمبودِ دارویی بیداد می کند. 
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مهدی شهیم

 نویسنده

استان ها
تکثیر اومیکرون در ریه 10 برابر کندتر از نوع اولین کروناست؛ ابتلا به اومیکرون در 4۸ ساعت دو برابر می شود
یک جمع بندی از آخرین تحقیقات پیرامون مختصات سویه اومیکرون ویروس کرونا حاکی از سرعت پایین تر 
تکثیر این گونه جهش یافته نسبت به نوع اولیه کرونا در ریه هاست، رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر 

وزارت بهداشت می گوید: سویه اومیکرون قابلیت سرایت بسیار بالاتری از سویه های قبلی دارد.

لرستان

یزد

»فرمانده انتظامی لرستان« خبر داد:

جزئیات شهادت مامور 
کلانتری 17 خرم آباد

از  لرستان  انتظامی  فرمانده 
عوامل  از  نفر  دو  دستگیری 
 ۱۷ کلانتری  مامور  شهادت 
الهی  خرم آباد خبر داد. سردار 
در خصوص جزئیات شهادت 
پوردهقان گفت: شب  سرگرد 
جمعه در طی تماس تلفنی 
درگیری  خصوص  در  مردمی 
تعدادی از اراذل و اوباش در منطقه دره گرم واقع در شمال خرم 
آباد و رعب و وحشت اهالی منطقه  کلانتری منطقه ۱۷ خرم آباد 
در سریعترین زمان در محل حادثه حاضر می شود. وی ادامه داد: 
همین اراذل و اوباش مسلح با نیروی انتظامی درگیری مسلحانه 
پیدا کرده و در همین رابطه سرگرد رحمان پوردهقان به درجع رفیع 
شهادت نائل می شود. الهی افزود: در همین رابطه دو نفر از اراذل و 
اوباش مسلح همراه با دو قبضه سلاح جنگی و شکاری دستگیر و 
یک نفر دیگر از آنان که مشخص نیست توسط چه کسی مجروح 
شده است در بیمارستان بستری می باشد. فرمانده انتظامی لرستان 
گفت: جان برکفان نیروی انتظامی همواره جهت آرامش و آسایش 
عمومی پیش قدم بوده اند و به محیط را برای مخلان نظم و امنیت 

ناامن خواهند کرد و اجازه عرض اندام به آنان را نخواهند داد.

»وزیر بهداشت« در یزد:

امیکرون در ایران مشاهده
 نشده است

اداری  شورای  نشست  در  بهداشت  وزیر  اللهی  عین  بهرام 
شهرستان خاتمِ یزد گفت: در کشور علی رغم مشاهده برخی 
موارد مشکوک و ازمایش های انجام شده، هنوز گزارش رسمی 

از مشاهده سویه جدید کرونا اعلام نشده است.
او گفت: انتشار خیلی سریع و پایین بودن مرگ و میر از 
ویژگی های ویروس امیکرون است و  همچنان واکسیناسیون، 
از  استفاده  و  اجتماعی  فاصله  رعایت  ماسک،  از  استفاده 
ضدعفونی ها از راه های پیشگیری به شمار می آید که با انجام 
واکسیناسیون و رعایت شیوه نامه های بهداشتی، احتمال ابتلا 

به ا میکرون و هر نوع دیگری از این ویروس بسیار کم است.
عین اللهی ادامه داد: دولت ارز کافی در اختیار وزارت بهداشت 
قرار داده و ستادی در وزارت بهداشت به صورت شبانه روزی 
وضعیت دارو رصد می کند. امسال نسبت به دوره مشابه سال 
دوستان  با تلاش  و  نداریم  دارو  حوزه  در  کمبودی  گذشته 

نواقص در برخی از دارو های خاص برطرف خواهد شد.
او گفت: در حال حاضر ۸۷ درصد جمعیت کشور در برابر کرونا 
واکسینه شده اند که در برخی استان ها پوشش واکسیناسیون 
درصد  داشت: ۸۹  اظهار  است،  شده  انجام  درصد   ۹۰ بالای 
جمعیت بالای ۱۲ سال در استان یزد دوز اول و ۷۶ درصد دوز 
دوم واکسن کرونا را دریافت کرده اند. وزیر بهداشت ادامه داد: 
سهمیه ای در وزارت بهداشت وجود دارد که در زمان قبولی فرد 
متعهد می شوند در مناطق محروم مشغول به خدمت می شوند، 
اما پس از اتمام تعهد نمی توان فرد را مجبور به خدمت در 
منطقه کرد. عین اللهی گفت: بحث بومی گزینی از مهم ترین 
برنامه های وزارت بهداشت در این خصوص است که اگر ما 
بتوانیم فرد بومی پذیرش و تربیت کنیم می تواند در محل بماند 
و سیاست محرومیت زدایی با بومی گزینی به جد در وزارت 

بهداشت، درمان و اموزش پزشکی در حال انجام است.

البرز

دیدگاه

»امام جمعه کرج« مطرح کرد:

گناه دیگران را باید پوشاند اما حساب تعرض به بیت المال جداست

قهرمان سازی و شخصیت پردازی از شهردار؛

حکایتِ پهلـــــوان پنبه در کرج!

آیت الله حسینی همدانی، امام جمعه کرج در خطبه های 
امروز همه مسلمانان  نماز جمعه گفت:  روز گذشته 
جهان، آمریکا و اسراییل را دشمن مشترک می دانند، 

دشمنانی که تلاش می کنند اسلام را تضعیف کنند.
امام جمعه کرج افزود: همین دشمن مشترک زمینه 
تمام  در  دینی  زبان مشترک  است،  ساز وحدت شده 
اصلی  مشترکات  از  یکی  و  است  عربی  اسلام  جهان 
محبت به اهل بیت )ع( است که اتفاقا می تواند یکی از 

محوری ترین عوامل وحدت جهان اسلام باشد.
آیت الله حسینی همدانی با اشاره به سخنان رهبر معظم 
انقلاب که وحدت جهان اسلام را امری راهبری دانسته 
اند نه تاکتیکی، گفت: تمدن نوین اسلامی با وحدت 
مسلمانان شدنی است و با تاسی به سیره رسول خدا 

)ص(، صبر، عدل و اخلاق را مهمتر از همه دانستند.
او با اشاره به لزوم وحدت بین اهل سنت و شیعیان 
در شرایط کنونی افزود: مسلمانان نباید اجازه بدهند که 
سنی آمریکایی و شیعه انگلیسی مورد حمایت رژیم 
به  بزند و  بهم  را  اتحاد جامعه اسلامی  صهیونیستی 
تعبیر رهبری معظم انقلاب ایجاد اختلاف مهم ترین 
هدف دشمن برای قرار دادن مسلمانان در مقابل هم 

است.
نماینده، ولی فقیه در البرز با اشاره به این که آمریکا 
بعد از شکست و خروج مفتضحانه از افغانستان در حال 
تجربه شکستی دیگر است، گفت: یکی از اهداف آمریکا 
در منطقه اختلاف افکنی بین مسلمانان با ترفند های 
مختلف است و آمریکا بدون حضور در منطقه به دنبال 

نقش آفرینی در تحولات است. برهم 
مسلمانان  وحدت  زدن 

یکی از اهداف 

آمریکاست و منازعات قومی و ایجاد دعوای شیعه و 
سنی از اهداف و برنامه های آمریکاست.

او با بیان این که امروز بیچاره تر از آمریکا در دنیا نداریم 
و باید نیرو های آمریکایی از عراق بیرون بروند، گفت: 
این موضوع بخشی از انتقام سخت از آمریکاست و به 
فضل پرودگار افول کامل آمریکا و محو کامل اسرائیل از 

صفحه روزگار نزدیک است.
امام جمعه کرج ۲۷ آذر، سالگشت شهادت دکتر مفتح 
را که روز وحدت حوزه و دانشگاه نامگذاری شده است 

افزود:  و  دانست  نظیری  بی  ظرفیت  را 
به درستی مورد  اگر  این وحدت 

رویکرد  بخاطر  گیرد،  استفاده 
اسلامی،  نظام  توحیدی 
زودتر  را  جامعه  و  انقلاب 
استقلال  به  قدرتمندانه  و 
سیاسی و استقلال فرهنگی 

و دیگر آرمان ها می رساند.
همدانی  حسینی  الله  آیت 

گفت: وحدت حوزه و دانشگاه 
می تواند به تقویت جنبش نرم 

بومی،  علم  تولید  و  افزاری 
و  اسلامی  تمدن  تحقق 

سبک  الگوی  ارائه 
 - اسلامی  زندگی 

ایرانی، انسجام ملی و امثال آن ها کمک کند.
آیت الله حسینی همدانی با اشاره اهمیت امر به مربه 
معروف و نهی از منکر در جامعه و مراقبت از لغزش 
و گناه گفت: آنچه در ذهن خود نسبت به دیگران فکر 
می کنیم در نزد خدا در حساب شخصی به نام ما ثبت 
می شود؛ اینکه گزارش درست یا غلط دادیم و یا می 
توانستیم کار کسی را انجام بدهیم و ندادیم همه اش 
حساب و کتاب دارد با حرف و تایید انتخاب و تکذیب 
ما برای افراد اتفاقات مختلفی رخ می دهد که توجه 

نکردیم چگونه عمل کنیم همه پاسخ دارد.
وی گفت: بیت المال که در اختیار عده ای است، برخی 
چه ظلم هایی که می کنند، اگر انسان بفهمد که 
حساب پس بدهد و پاسخ محکمه پسند الهی 
داشته باشد کوچکترین خطا و لغزش را به 
باور  آید.  به خودش می  آورد  حساب می 
کنیم که در محضر خداوند هستیم و خدا 
عالم برهمه امور ما است و  همه امور را 
اصلاح می کند، کسی که راحت با وجدان 
عمل می کند وقتی می داند به خدا پاسخ 
گو باید باشد نظر دیگران برای او معنی 

ندارد.
وی ادامه داد: گناه دیگران 
را باید پوشاند و برملا 
نکرد البته غیر از جرم 
عمومی  که  هایی 
و تعرض به بیت 
که  است  المال 
جدا  آن  حساب 

است.

از  یکی  که  شده اند  مدعی  متملق،  زنجیره ای  رسانه های 
مهم ترین اقدامات مصطفی سعیدی، شهردار کرج حذف فرایند 
ترک تشریفات است که علاوه بر کنترل کامل فساد مالی در 
اجرای پروژه های شهری، موجب افزایش بهره وری فنی، مالی و 
زمانی در انجام امور خواهد شد. همچنین این اقدام شهردار را 

ارمغان آور اشتغال مفید و پایدار توصیف کرده اند.
اما آنچه حقیقت دارد: »ترک تشریفات مطابق قانون برگزاری 
مناقصات، یک امکان پیش بینی شده برای انجام معامله 
و یا انعقاد قرارداد است که برابر گزارش توجیهی دستگاه 
مناقصه گزار همان طور که در ماده ۲۸ قانون مناقصات آمده 
است، اگر امکان برگزاری مناقصه وجود نداشته باشد روش های 
غیررقابتی همچون ترک تشریفات مناقصه و یا عدم الزام به 

برگزاری مناقصه انجام می شود.«
پس حذف ترک تشریفات اقدامی نه همیشه مفید و نه 
تصمیمی ضدفساد است، بلکه حتی می تواند در مواردی منافع 
و صرفه صلاح شهر را به مخاطره بیاندازد. قهرمان سازی از 
مصطفی سعیدی شهردار کرج توسط رسانه های زنجیره ای 
مجیزگوی، وقتی که نمی تواند اقدامی فراتر از قانون انجام دهد 

چه معنایی دارد؟
راستی! صحبت از ترک تشریفات مناقصات و معاملات وقتی 
که در سایه عملکرد بسیار ضعیف آقای شهردار، معامله و 
مناقصه ای در شهرداری برگزار نمی گردد، از پروژه ها، عمران و 
توسعه خبری نیست و حتی بدلیل عدم ارائه لایحه جلسات 
شورای شهر تعطیل می گردد یادآور حکایت پهلوان پنبه نیست؟

آنچه حقیقت دارد: »ترک تشریفات مطابق قانون برگزاری مناقصات، یک امکان پیش بینی شده برای انجام 
معامله و یا انعقاد قرارداد است که برابر گزارش توجیهی دستگاه مناقصه گزار همان طور که در ماده ۲۸ قانون مناقصات 

آمده است، اگر امکان برگزاری مناقصه وجود نداشته باشد روش های غیررقابتی همچون ترک تشریفات مناقصه و یا عدم 
الزام به برگزاری مناقصه انجام می شود.«

بیت المال که در اختیار عده ای است، برخی چه ظلم هایی که می کنند، اگر انسان بفهمد که حساب 
پس بدهد و پاسخ محکمه پسند الهی داشته باشد کوچکترین خطا و لغزش را به حساب می آورد به خودش می 

آید. باور کنیم که در محضر خداوند هستیم و خدا عالم برهمه امور ما است و  همه امور را اصلاح می کند، کسی که 
راحت با وجدان عمل می کند وقتی می داند به خدا پاسخ گو باید باشد نظر دیگران برای او معنی ندارد.

فرشید گله داری

 نویسنده و خبرنگار



روزنامه

5
شنبه 27 آذر 1400-  شماره  910

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »سیامک اطلسی«فرهنگی
  - پیشکسوت سینما - را گرامی می دارد

گردشگری و میراث

مسؤولان نمایشگاه برلین در اطلاعیه ای اعلام کردند که نمایشگاه گردشگری 
ITB را همسو با آخرین تحولات تنظیم می کنند و از آن جا که تحولات پیرامون 
همه گیری ویروس کرونا مانع از برنامه ریزی قابل اعتماد برای یک رویداد بزرگ 
حضوری می شود، نسخه حضوری این نمایشگاه در سال ۲۰۲۲ طبق برنامه ریزی 
اولیه برگزار نخواهد شد و مس برلین با توجه به آخرین دستورالعمل همه گیری 
ویروس کرونا، نمی تواند به غرفه داران و شرکای خود اطمینان لازم را برای برگزاری 
حضوری در ماه مارس بدهد، بنابراین نسخه مجازی این نمایشگاه در یک پلتفرم 
آن لاین برای سال ۲۰۲۲ اجرا خواهد شد. وضعیت کنونی پیرامون همه گیری و 
همچنین تشدید دوباره محدودیت های مسافرتی و تجمع ها، مس برلین را وادار 
به این اقدام کرد. البته امکان به تعویق انداختن ITB برلین تا تابستان بررسی 
شده، اما با توجه به این آن که تابستان فصل سفر است، این تصمیم منتفی 
شد. مسؤولان نمایشگاه ITB برلین در اطلاعیه ای مجزا ابراز امیدواری کرده اند 
هشتم مارس سال ۲۰۲۳ این نمایشگاه به صورت حضوری برگزار شود. نمایشگاه 
گردشگری آلمان که به عنوان بورس گردشگری جهان شناخته می شود، از سال 
۲۰۲۰ به صورت حضوری برگزار نشده است و فقط نسخه مجازی آن برای چند روز 

محدود در سال ۲۰۲۱ برگزار شد. 

هنر سنتی خوشنویسی در ایران در فهرست آثار جهانی یونسکو ثبت شد. این 
 The »پرونده با عنوان »برنامه ملی پاسداری از هنر سنتی خوشنویسی در ایران
 national programme to safeguard the traditional art of calligraphy in Iran
در شانزدهمین جلسه کمیته بین دولتی حفاظت از میراث فرهنگی ناملموس به 
ثبت رسید. این درحالی است که ۱۶ کشور عربی و ترکیه نیز خوشنویسی را در این 
دوره به نام خود ثبت کرده اند. »دانش، مهارت و شیوه خوشنویسی عربی« به عنوان 
پرونده ای مشترک از سوی ۱۶ کشور شامل عربستان سعودی، الجزایر، بحرین، مصر، 
عراق، اردن، کویت، لبنان، موریتانی، مراکش، عمان، فلسطین، سودان، تونس، امارات 
متحده عربی و یمن به عنوان میراث ناملموس بشری یونسکو ثبت جهانی شد. 
همچنین ترکیه موفق شد پرونده »خوشنویسی سنتی در هنر اسلامی« را با عنوان 
»Hüsn-i Hat, traditional calligraphy in Islamic art in Turkey«  به فهرست میراث 
فرهنگی ناملموس جهانی خود اضافه کند. ایران نیز پرونده خوشنویسی خود را در 
فهرست برنامه های خوب پاسداری یونسکو برای محافظت از میراث ناملموس ثبت 
کرده است.  ثبت در برنامه های خوب پاسداری یونسکو به این معنی است که هم 
میراث ناملموس موردنظر به جهانیان معرفی خواهد شد و هم پاسداری خوبی از آن 

صورت خواهد گرفت.  

حجت الله ایوبی اظهار کرد: برای ما باعث خوشحالی است اعلام می کنیم پرونده 
جمهوری اسلامی ایران که برای پاسداشت خط خوشنویسی در یونسکو مطرح 
شده بود امروز به تصویب رسید. همچنین از کارشناسان برجسته کشور در وزارت 
میراث فرهنگی که نقش اصلی را در تدوین این پرونده داشتند تشکر می کنم.
دبیرکل کمیسیون ملی یونسکو-ایران ادامه داد: سال گذشته نگرانی عمومی درباره 
خوشنویسی پدید آمده بود و برخی ادعاها در برخی کشورها، جامعه فرهنگی و 
بخصوص خوشنویسان ما را نگران کرده بود و همان موقع نیز اعلام شد که دوستان 
کار خود را حرفه ای در این باره آغاز کرده اند و جای نگرانی نیست.ایوبی با اشاره به 
تصویب پرونده پاسداشت هنر خوشنویسی توضیح داد: جای خوشحالی است که 
نه تنها مردمان ما خالق و مبدع بخش های مختلفی از هنر آسمانی خوشنویسی در 
جهان هستند بلکه در پاسداشت هنرهای مختلف نیز ایرانیان تلاش های بسیاری 
کردند و این تلاش های آگاهانه امروز به ثبت جهانی رسیده است.وی ادامه داد: 
در فضای دو سال گذشته، اقدام بسیار سترک و ارزشمندی بنام جشنواره جهانی 
رقص قلم در راه ابریشم از سوی کمیسیون ملی یونسکو-ایران برگزار شد و در آن 
فضا، برگزاری این برنامه با چالش های سیاسی روبه رو بود، اما با تلاش و عزم با 

شکوه فراوان برگزار شد.

خوشنویسی ایران
 ثبت جهانی شد

تبریک دبیرکل کمیسیون ملی یونسکو 
در پی ثبت جهانی خوشنویسی

لغو مهمترین نمایشگاه گردشگری 
دنیا برای سومین سال

گزارش

مستند آورتین برگزیده جایزه ویژه سرباز وطن؛

پانزدهمین جشنواره سینماحقیقت برگزیدگان خود را شناخت
مراسم اختتامیه پازدهمین جشنواره سینماحقیقت برگزار 

شد. برگزیدگان مستند کوتاه و نیمه بلند:
فیلم مستند یک سال در تبعید نماینده کشور ترکیه جایزه 
بهترین مستند کوتاه بین الملل در بخش مستند کوتاه و 
نیمه بلند مسابقه بین الملل را از آن خود کرد. همچنین فیلم 
مستند یک تصویر، دو برداشت به کارگردانی ساناز سهرابی 
از کشور کانادا جایزه بهترین مستند نیمه بلند بین الملل این 
دوره رویداد جشنواره سینماحقیقت را دریافت کرد. اما جایزه 
ویژه هیات داوران بخش بهترین مستند کوتاه و نیمه بلند 
بین الملل به فیلم در جریان کلمات نماینده کشور هلند تعلق 
گرفت. در نهایت جایزه بهترین فیلم بلند مسابقه بین الملل 
پانزدهمین جشنواره سینماحقیقت به شکل مشترک به دو 
مستند بچه های اعجوبه اثر احمد نکترکوپور از کشور فرانسه و 
مستند چهره پرداز به کارگردانی جعفر نجفی از ایران اهدا شد.

فیلم برگزیده نیروی انتظامی

جایزه ویژه بهترین فیلم مستند از نگاه داوران ناجی هنر 
در بخش ملی جشنواره به فیلم هیچکس منتظرت نیست 
به کارگردانی محسن اسلام زاده اهدا شد. دیگر جایزه این 
بخش به سپیده علیزاده فعال اجتماعی سوژه اصلی مستند 
هیچکس منتظرت نیست اهدا شد. علیزاده در این بخش از 

اهالی رسانه بابت توجه به معضلات شهری قدردانی کرد.

فیلم برگزیده شبکه مستند

در ادامه با حضور محسن یزدی مدیر شبکه مستند سیما؛ 
مستند تفنگ برادرم به کارگردانی کامران جاهدی به عنوان 

مستند برگزیده هیات داوران این شبکه معرفی شد.

برگزیدگان بخش شهید آوینی

در ادامه مراسم با حضور هیات داوران بخش شهید آوینی و 
محمد خزاعی رییس سازمان سینمایی، برگزیدگان بخش شهید 
آوینی معرفی شدند. در این بخش تندیس برنزی بخش شهید 
آوینی به فیلم تفنگ برادرم ساخته کامران جاهدی اهدا شد. 
تندیس نقره ای بخش شهید اوینی به مستند روزهای ناتمام 
ساخته مهدی قربانی اهدا شد. قربانی در این بخش ضمن اشاره 
به مهاجرت برخی فیلمسازان و مستندسازان به خارج از کشور، 
از مسیولان خواست جلوی این جریان را بگیرند. در ادامه مراسم 
تندیس طلایی جایزه شهید آوینی به محمد سلیمی راد برای 
مستند سرباز شماره صفر اهدا شد و سلیمی راد جایزه اش را به 
روح پدر شهیدش اهدا کرد. در ادامه جایزه ویژه دبیر جشنواره در 
بخش آوینی به مهدی حجت پناه کارگردان مستند آن مرد اهدا 
شد. دومین جایزه ویژه دبیر جشنواره در این بخش به احمد 

ابراهیمی برای کارگردانی مستند راکال تعلق گرفت.

برگزیدگان بخش مسابقه ملی

جایزه بهترین صدا به میثم حسن لو و بامداد افشار برای مستند 
بی بی جان اهدا شد. در بخش بهترین موسیقی جایزه به صورت 
مشترک به مهدی محمودخانی برای مستند تکیه دولت و 
یونس اسکندری برای مستند ماجرای سال آخر اهدا شد. در 
بخش بهترین فیلمبرداری جایزه اصلی به فرشاد و فرزاد فدائیان 
برای مستند قلعه برقرار اهدا شد. جایزه بهترین پژوهشگر به 
برهان احمدی برای مستند زندگی در آرشیو اهدا شد. در بخش 
بهترین نویسنده و گفتار متن مستند به حسن نقاشی و هادی 
اسفندیاری برای مستند دبستان پارسی تعلق گرفت. در بخش 
بهترین تدوین جایزه به حجت طاهری و عبدالخالق طاهری 
برای مستند احتضار اهدا شد. جایزه بهترین کارگردانی مستند 
کوتاه به حمید جعفری برای مستند برگ اهدا شد. جایزه بهترین 
کارگردانی مستند نیمه بلند به فرشاد فدائیان برای مستند قلعه 

برقرار اهدا شد. جایزه ویژه هیات داوران به مستند خروج ممنوع 
ساخته علی همراز و مستند آن شب ساخته مینا قاسمی زواره 
اهدا شد. جایزه بهترین کارگردانی مستند بلند به حسن نقاشی 
برای مستند دبستان پارسی اهدا شد. جایزه بهترین مستند 
جشنواره برای مستند قلعه برقرار به تهیه کنندگی فرشاد فدائیان 
و الهه نوبخت اهدا شد. جایزه ویژه دبیر جشنواره در بخش 
مسابقه ملی به محمد صیاد عکاس پیشکسوت و سوژه مستند 
آقای صیاد را ول کنید اهدا شد. دومین جایزه ویژه دبیر در این 

بخش به کارگردان مستند بوی مادر، بوی دریا اهدا شد.

جایزه سرباز وطن

در ادامه مراسم محمدمهدی اسماعیلی وزیر ارشاد، زینب 
سلیمانی رئیس بنیاد مکتب شهید سلیمانی، محمد خزاعی 
دبیر  مقدم  حمیدی  محمد  و  سینمایی  سازمان  رئیس 
جشنواره برای اهدای جایزه سرباز وطن یادبود شهید حاج 
قاسم سلیمانی روی سن حاضر شدند. جایزه سرباز وطن به 

حسن وزیرزاده برای مستند آورتین اهدا شد. 

جایزه بهترین مستند از نگاه مردم به »بی بی جان« رسید

در بخش پایانی این مراسم با حضور منوچهر شاهسواری 
مخاطبان  برگزیده  مستند  جایزه  سینما  خانه  مدیرعامل 
جشنواره به نرگس جودکی و مهدی پاک نهاد تهیه کنندگان 

مستند بی بی جان اهدا شد.

سینما و تئاتر

گزارشی از گیشه فیلم های روی پرده؛

فروش نیم میلیاردی »بی همه چیز« 
در آخر هفته

قرایی  کارگردانی محسن  به  »بی همه چیز  پربازیگر  فیلم 
در دو روز اکران خود بیش از ۴۲۰ میلیون تومان بلیت 
فروخته و نزدیک به ۱۵ هزار نفر تماشاگر داشته است. فیلم 
»گربه سیاه« به کارگردانی کریم امینی با حدود هفت هزار 
نفر مخاطب نزدیک به ۲۰۰ میلیون تومان فروش داشته 

است.
فیلم »اتومبیل« هم به کارگردانی علی میری رامشه با ۲۱۰ 
نفر مخاطب و اکران در ۱۲ سالن حدود شش میلیون تومان 
فروش داشته است. »جنایت بی دقت« دیگر فیلم تازه اکران 
شده در سینماها که شهرام مکری آن را کارگردانی کرده نیز 
تا کنون حدود ۹۰ میلیون تومان فروش داشته است. فیلم 
»بندربند« به کارگردانی منیژه حکمت از دهم آذر ماه روی 
پرده رفته و تا کنون بیش از ۶۵ میلیون تومان بلیت فروخته 

است.
کمدی »آپاچی« به کارگردانی آرش معیریان هم به فروش 
۳۹۰ میلیون تومان رسیده و »شهر گربه ها« ساخته سید 
جواد هاشمی که از ابتدای آذر روی پرده رفته به فروش ۲ 

میلیارد تومان رسیده است. 
»آتابای« به کارگردانی نیکی کریمی نیز تاکنون بیش از  سه 
میلیارد تومان فروش داشته است. »منصور« به کارگردانی 
سیاوش سرمدی با روایتی از زندگی شهید ستاری  بیش 
از ۲ میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان فروخته است. »قهرمان« 
ساخته اصغر فرهادی به فروش ۱۰ میلیارد تومان نزدیک 
شده و »گشت ۳« به کارگردانی سعید سهیلی هم بیست و 
چهار میلیارد و ۱۰۰ میلیون تومان بلیت فروخته است. فیلم 
»دینامیت« به کارگردانی مسعود اطیابی نیز با فروش نزدیک 

به ۳۲ میلیارد تومان همچنان فیلم پرفروش سال است.
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  نویسنده و روزنامه نگار

عضو کمیته صدور مجوز حرفه ای: مشکلات پرسپولیس را  به خودشان اعلام کرده ایم
کاظم اولیایی عضو کمیته صدور مجوز حرفه ای گفت: جای این مسائل در کنار زمین نیست و نباید پس از پایان مسابقه 
پیرامون آن صحبت کرد چون امور فنی محسوب نشده و مسائل کاملاً کلان مدیریتی است. آقای پیروانی سرپرست تیم است 
و این مسائل هیچ ارتباطی به ایشان ندارد؛ چون مسئله کاملاً مدیریتی بوده و ما هم طبق روال قانونی با مدیریت باشگاه 

پرسپولیس در تماس هستیم.  گاهی اوقات نمایندگان این باشگاه به جلسات ما می آیند تا بهتر در جریان امور قرار بگیرند.

توپ تور

»سرمربی تیم والیبال فولاد سیرجان ایرانیان« مطرح کرد:

در فدراسیون والیبال برخی از افراد منفعت طلب و سهم خواه تصمیم گیری می کنند

»سعید رضایی« -سرمربی تیم والیبال فولاد سیرجان ایرانیان- 
که از تصمیم مقامات فدراسیون والیبال ایران در اعزام تیم 
ناقص فولاد سیرجان و بعضی از مربیان و باشگاه هایی که 
حاضر نشدند همکاری کنند و بازیکنان درخواستی را در اختیار 
این تیم که تحت فشار فدراسیون والیبال به عنوان نماینده 
والیبال ایران به مسابقات جهانی برزیل اعزام شده، به شدت 
ناراحت بود، در بازگشت از این سفر طی سخنانی به علل حضور 
اجباری در این رقابت ها اشاراتی داشت که »قسمت دوم« 
سخنان این مربی زحمت کش و با اخلاق که مظلوم واقع شده 
است را تقديم مخاطبان محترم نشریه دنیای هوادار می کنیم:

سوی  از  که  افرادی  به حضور  اشاره  از  پس  رضایی  سعید 
فدراسیون همراه این تیم به برزیل سفر کرده بودند! در ارتباط با 
صابر کاظمی اظهار کرد: بازیکنی داریم که چهار هفته است با 
وجود مصدومیت برای باشگاه خود در لیگ بازی کرده است، 
ولی صابر کاظمی با این مصدومیت برای باشگاهش در لیگ 
و در مهم ترین بازی های قهرمانی آسیا هم بازی کرد، ولی در 
تیمی که طبق قراردادش باید بازی بکند به علت مصدومیت 
بازی نمی کند! البته من حاضر نیستم صابر کاظمی آسیب 
ببیند و خوشحال می شوم که سال های سال در والیبال، ایشان 
را در کمال صحت و سلامت ببینم که با خلوص نیت و با 
تلاش فراوان تیم ما را در مسابقات باشگاه های آسیا یاری داد.

وی تصریح کرد: امیدوارم که همه بدانند این منفعت طلبان 
هستند که نگران سلامتی صابر و صابرها نیستند! و بسیار 
موضوعات دیگری هم هست که دوست ندارم الان به آن ها 
بپردازم، ولی خواستم به صراحت بگویم تیم سیرجان هیچ 
علاقه ای برای حضور در این مسابقات و توانایی حضور در 
این رقابت ها را نداشت و برای رفتن به این مسابقات با هیچ 
بازیکنی با حالت تهدید مذاکره نکرده است، ولی باید این 
موضوع مشخص شود که اگر کسی تهدید کرده، تیم سیرجان 

نبوده است.
رضایی افزود: باشگاه سیرجان بی دریغ دارد هزینه می کند و 
برخلاف میل، باید به آن سوی دنیا برود و برگردد و با یک 
تیمش در لیگ شرکت کند و هیچ کس هم در این مقطع به 
داد سیرجان نرسد، که بگوید سیرجان مظلوم ترین تیم در این 
مسابقات بوده است! ما ناراحت فلان تیمی هستیم که یک 
بازیکنش خارج می شود، ولی ناراحت یک باشگاهی نیستیم 

که یک شبه از بین می رود؟!
وی تصریح کرد: باشگاه فولاد سیرجان در اول لیگ و الان هم 
این مشکلات را دارد، نه سرپرست تیم نه هیچ کدام از اعضای 
تیم نبودند که از این بازیکنان بخواهند به تیم ما بپیوندند، خود 
من با مدیران باشگاه ها و مربیان صحبت کردم و با رضایت 
کامل این بازیکنان را به مسابقات اعزام نمودم و با هیچ کدام 
از بازیکنان تماسی نداشتم که عنوان می کنند سیرجان این 
کارها را کرده است! شاید فدراسیون مدعی باشد که قرار نیست 
من جواب خبرگزاری ها را بدهم! ولی من می پرسم پس روابط 
عمومی فدراسیون چگونه می تواند کاری که فدراسیون با ما 

کرده و دیگران هم نسبت می دهند را در سایت فدراسیون 
بگذارد، ولی چیزهای دیگر را نبیند؟! که تعطیلی تیم نوجوانان 
به خاطر تعطیلی تیم ما را می بیند به عنوان منافع ملی ولی 
حضور این باشگاه با این همه هزینه و با این همه مشکل 
بازیکنان که باید برویم آن سوی دنیا نباید هیچ جا دیده شویم؟ 
سعید رضایی خاطر نشان کرد: اگر قرار نبود ما نماینده والیبال 
ایران و آسیا باشیم، باید از روز اول می پذیرفتند که این تیم در 
مسابقات بیتیم برزیل شرکت نکند. می خواستم خیلی از موارد 
دیگر را بازگو کنم که اگر عنوان می کردم چه کسی صابر را بر 
روی ویلچر نشاند، در حالی که از ژاپن با پای خودش خارج 
شد و در قطر با تیم ملی جوانان که عازم بلغارستان بود عکس 
یادگاری گرفت و بعد ویلچر آوردند و سوار بر ویلچر شد و رفت 
در مراسم شرکت کرد، شرایط بدتر می شود که همه این موضوع 

را می دانند و دکتر نیز آن را تایید کرد.
رضایی گفت: من از صمیم قلبم می گویم صابر و صابرها 
سرمایه های والیبال کشورمان هستند و من تمام تلاشم این 
بود که صابر بدنش را حفظ کند و با سلامت به تیم و مربی 
اش بازگردد. البته می دانم گفته های صابر نه اینجا و نه در جای 
دیگر از خود صابر نبود و از طرف کس دیگری به او القا شده 
بود و من مطمئنم صابر و صابر های دیگر قلبشان پاک، پاک 
است، حرف هایی که صابر زده من کاملاً یقین دارم و صابر را 
می شناسم که بازیکنی است که صادقانه بازی می کند، خیلی 
از این سیاسی کاری ها را نداشته و صادقانه حرف می زنند. ولی 

منفعت طلبان به آن ها القاء می  کنند.
وی افزود: در مسابقات باشگاه آسیا دو بازی که بیشتر جنبه 
بازی تمرینی داشت را انجام دادیم که برای حفظ آبرو باید این 
کار را انجام می دادیم که این ها بحث های فنی است و مربیان 
به آن اشراف دارند. ولی این سئوال برای من مطرح است که 
امیدوارم این سئوال برای طرفداران والیبال پاسخ داده شود، 
چطور است که تیم ملی در المپیک مورد حمله قرار می گیرد 
ولی در مسابقات آسیا مورد حمله قرار نمی گیرد؟ قهرمانی آسیا 
را دو سال پیش در تهران داشتیم در مقابل تمام تیم ها، ولی 
در قهرمانی آسیا با آن شرایط، من آرزوی موفقیت می کنم برای 
تیم ملی کشورمان ولی منظور من منفعت طلبانی هستند که 
فکر می کنند در خبرگزاری های خودشان کسی را در راسُ ندارند 

که این نقشه ها را ببینند.
والیبال به سمتی رفته است که یک سری  افزود: خط  او 
آدم های منفعت طلب تصمیم گیرنده می شوند، برای والیبال، 
به طوری که فدراسیون هم مجبور می شود با آنها همکاری کند! 
چطور می شود یک آدم منفعت طلب که تا پریروز در فدراسیون 
بوده و از فدراسیون حمایت می کرده حالا که از فدراسیون خارج 
شده به این فدراسیون حمله می کند و سعی می نماید دنبال 
مخالفین به گردد و از آدم هایی که به فدراسیون بد می گویند را 

به همکاری دعوت می شوند نه یک نفر که دو نفر!
سرمربی فولاد سیرجان افزود: آدم هایی داریم که در گروه 

خود بر علیه فدراسیون بوده ولی الان در گروه فدراسیون 
قرار گرفته اند و می خواهند مخالفان را 

ساکت کنند، تنها دلیلی که حمله 
و  شخصیتی  نظر  از  کند  می 

رفتاری آدم های ساکتی هستند که فقط 
دوست دارند در ورزش کار کنند بهترین گزینه ها برای 
حمله هستند، چرا که آدم هایی هستند که حاشیه 
ندارند و از دوربین دور هستند، هیچ علاقه ای برای 
صحبت با دوربین ندارند، بهترین گزینه برای حمله 
هستند و اخبار کذب به مردم دادند، یک آنالیزور 

که فقط توانایی صحبت کردن دارد چنان بت می شود که او را 
مربی می کنند، ولی در عرض دو ماه دو باشگاه را منحل می 
کند و دو باشگاه را به انتهای جدول می رساند ولی هیچ اتفاقی 
نمی افتد و تماماً درصدد حمایت از آن هستند که بشود مربی 
تیم ملی و مربی باشگاه و زدن آدم های خاک خورده والیبال! 
چیزی که در شرایط کنونی در والیبال ما وجود دارد، منفعت 
طلبانی هستند که برای من جالبند که حتی خبرگزاری های 
بزرگ کشورمان و سردبیرانشان اشراف ندارند که چطور با این 
منفعت طلبی و نشر اکاذیب دارند جهت می دهند در تعریف 
از بازیکن و مربی و... و...حتی حمله به تیم ملی! واقعاً جالب 
است، یک خبرگزاری به این بزرگی که سعی می کند منافع 
ملی مملکتمان را تامُین بکند آدمی را که تازه شرایط ظاهرش 
به آن خبرگزاری هم نمی خورد در آن خبرگزاری شروع به نشر 
اکاذیب کند برای افراد! یعنی این قدر ساده است که قلمی به 
دست بگیری و بروی در یک خبرگزاری و هرچه دوست داری 

بنویسی ولی هیچ اتفاقی نیفتد؟ 
رضایی تصریح کرد: امیدوارم این سردبیران بدانند که ورزش ما 
سالم بوده است و سالم ترین جا ورزش بوده که الان متأسفانه 
کثیف شده! و من فکر می کنم حتی بعضی از مسئولین 
فدراسیون به کسانی که این راه را رفته اند اعتبار می دهند دوباره 
با آنها صحبت می کنند، اجازه پیدا می کنند که به همه عزیزان 
خانواده والیبال حمله کنند! کسی که در المپیک 
تمام حواشی تیم ملی را ایجاد می کند قرار 
نیست که بعد از المپیک توسط منفعت 
طلبان به فدراسیون تزریق شود، ولیکن 
در لایه پوششی قرار گرفتند و نوشتند 
کاری  کردند،  را عوض  افکار عمومی  و 
می کنند که یکی مثل سعید معروف 
از  و  طلب  انزوا  می شود 
جدا  والیبال  ملی  تیم 
می شود و کسی اطلاع 
ندارد که چه فشارهایی 
شده  تحمیل  او  به 
است و این در حالی 
را  او  همه  که  است 
شما  می کنند،  متهم 
وقتی با سعید معروف، 
امیر غفور و... صحبت 
کنید، می بینید که چه 
آدم های زلالی هستند، 
ورزش  اینکه  خاطر  به 

سالمی کردند.
سعید رضایی در ادامه اظهار کرد: کار من مربیگری است و به 
عنوان یک مربی و ورزشکار کار دیگری انجام نمی دهم،  ولی 
مطمئنم به عنوان یک مربی که سالها در والیبال ایران کار کرده، 
می توانم خیلی خوب آدم ها را بشناسم و آنالیز کنم، مخصوصاً 
آدمهایی که منفعت طلبند. متاسُفانه باید بگویم در شرایطی 
قرار گرفته ایم که می دانیم در جامعه امروزی، آدم های بسیار 
ضعیفی هم وجود دارند که از لحاظ فنی در والیبال جفت و 
جور شدند و از جامعه والیبال نیستند و بیشتر از آنچه که وجود 
دارند نشان داده می شوند و برای همین است که هر وقت در 
مقاطعی، یکسری افراد برای سهم خواهی خودشان این نشان ها 
را داده اند را کم نمی کنند و حمله می کنند که سهمشان را بگیرند 
تا جایی که به آن ها انرژی داده میشود تا بر سر تیم ملی می زنند 
و فدراسیون را مجبور می کنند که به این افراد سمتی بدهد! 
اینجاست که باید طرفداران تیم ملی بدانند که مسیر، مسیر 
اشتباهی بوده و مسیری غیرواقعی نشان داده می شود و خیلی 
جالب است انتقادات به سمت بازیکن، تیم ملی و به سمت 
خیلی چیزها و مسابقات بسیار معمولی کشانده می شود و 
مردم جامعه که گرفتار کرونا، درد و مریضی هستند، نمی توانند 
بروند و ببیند در سه سال گذشته تیم ملی کره جنوبی چی 
بوده والان چی شده که به تیم های معمولی در آسیا می بازد!

وی تصریح کرد: این بزرگنمایی ها خیلی جالب است و برخی در 
صحبت هایشان وقتی کسی را می خواهند بکوبند می گویند او 
بزرگنمایی کرده است، در صورتی که این کار را خودشان انجام 
می دهند و خیلی جالب است که بدانید چندین نفر هستند 
که چند سالی است شروع کرده اند و مسیر والبیال را به سویی 
می برند که عامیانه باید بگویم درسته که والیبال ما پیشرفت 
می کرد ولی یک گروهی سهم خواهی کردند و پیشرفت ۴۰ 
درصدی را ۱۰۰ درصد نشان دادند و وقتی که کنار گذاشته شدند، 

شروع کردند به سهم خواهی!
سرمربی تیم فولاد سیرجان اضافه کرد: آدم هایی بودند از 
کنار والیبال که رد می شدند، سهم شان را می دادند، تا شروع 
می کردند به تعریف کردن، همان آدم ها در صدد ضربه زدن 
به پیکره والیبال و نسل آینده بودند و در آخر به بازیکنان تیم 
ملی هم رحم نکردند در این المپیک! در این جا بود که بالطبع 
طرفداران تیم ملی از والیبال دلزده می شدند، طرفدارانی که 
نمی دانند و دلزده می شوند و بازیکنانی که زحمت کشیده اند 
برای تیم ملی هم از تیم ملی دلزده می شوند و... ولی به نظر 
من همه باید یاد بگیرند مثل من که الان جلوی این دوربین 
نشستم و با مردم حرف میزنم نه با افرادی گفت وگو کنیم که 

به نفع خود از مطالب ما سوءاستفاده می کنند!

سعید رضایی اظهار کرد: کار من مربیگری است و به عنوان یک مربی و ورزشکار کار دیگری انجام نمی دهم،  ولی مطمئنم به عنوان یک مربی که سالها 
در والیبال ایران کار کرده، می توانم خیلی خوب آدم ها را بشناسم و آنالیز کنم، مخصوصاً آدمهایی که منفعت طلبند. متاسُفانه باید بگویم در شرایطی قرار گرفته ایم 

که می دانیم در جامعه امروزی، آدم های بسیار ضعیفی هم وجود دارند که از لحاظ فنی در والیبال جفت و جور شدند و از جامعه والیبال نیستند و بیشتر از آنچه که وجود 
دارند نشان داده می شوند.
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ورزشی

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

اورتون برای جذب سردار آزمون با لیون وارد رقابت شد
سایت کالچو مرکاتوی ایتالیا در گزارشی نوشت که سردار آزمون با خودداری از تمدید قراردادش با تیم زنیت روسیه، 
باشگاه اورتون را به خرید این مهاجم ایرانی امیدوار کرده است. انتشار این خبر در حالیست که اخیراً خبرهایی درباره 
تمایل باشگاه لیون فرانسه به خرید آزمون و حتی توافق این باشگاه با مهاجم تیم ملی کشورمان هم منتشر شده است. 
چندی پیش نیز سایت 90min گزارش کرده بود که نام آزمون در فهرست بازیکنان مدنظر باشگاه اورتون قرار گرفته است.

داستان جلد

»کاپیتان اسبق تیم ملی تکواندو« در گفت و گو با »دنیای هوادار« مطرح کرد:

تکواندو درگیر افراد و تصمیماتِ اشتباهی است!

در  تکواندو  اسبق  قهرمان  امین ترابی«  مجید  »دکتر 
اختصاصی  در گفت وگویی  آسیایی  و  رقابت های جهانی 
با روزنامه »دنیای هوادار« گفت: برای موفقیت در ورزش 
باید درست برنامه ریزی کرد، اینکه رشته ای در آوردگاهی 
موفقیتی بدست می آورد، عوامل متعددی پشت کسبِ این 
موفقیت بوده است، متاسفانه در سال های اخیر، انسجام 
تیمی در تکواندو از بین رفته و نتایج کسب شده درخورِ 
جایگاه تکواندو ایران نبوده است، حفظ انسجام تیم ملی به 
بزرگترهای تیم بستگی دارد، که این مهم در درجه اول به 

مدیران ارشد مربوط می شود.
کاپیتان اسبق تیم ملی تکواندو افزود: در سال های اخیر 
مجموعه تکواندو باید به مسائلی توجه می کرده، که این 
کنار  در  قهرمانی،  مقوله  از  است، جدا  نشده  انجام  مهم 
کسبِ مدال، موضوعاتِ فرهنگی و رفتاری در رشته تکواندو 
پیدا  پرورش  قهرمان  یک  زمانی  که  چرا  مانده،  مغفول 
می کند که در کنار معیارهای فنی و تخصصی در همه ابعاد 
هم رشد نمونده باشد، که متأسفانه، تکواندو در سال های 

اخیر در این مقوله مهم موفق نبوده است.

غالبِ اتفاقات تکواندو برعکس نظراتِ کارشناسی است

وی تصریح کرد: بطور مثال در المپیک ریو تیم ملی شرایط 
بسیار خوبی داشت، ما با بهترین نتیجه در سال های قبل از 
المپیک، با بهترین مربی جهان و آمادگی لازم در المپیک 
ریو شرکت کردیم، اما به دلیل از هم گسیختگی تیمی و 
تأثیرات تصمیمات اشتباه گذشته موفق نبودیم، در مجموع 
وجود  لازم  هم فکری  المپیک،  در  موفقیت  کسب  برای 
نداشت، که همین امر یکی از دلایل عدم موفقیت تیم 
ملی بود، حالا هم چندان اهمیتی ندارد که ناکامی ها را 
چه فردی گردن بگیرد، وقتی نتیجه مطلوب حاصل نشود، 
تمامی عوامل مقصر هستند، تغییرات بعد از آن هم نتیجه 

تصمیمات اشتباه بود.
امین ترابی خاطرنشان کرد: هر زمانی که حس کردم تکواندو 
به کمک نیاز دارد، بدون هیچ چشم داشتی به این عرصه 
وارد شدم و نظراتم را هم اعلام کردم، تمام تلاش بنده 
و دوستانِ همراه مان برطرف کردن اشتباهات گذشته بود، 
اما تا به حال غالبِ اتفاقاتی که در تکواندو کشور رخ داده، 
زمانی  بدون شک  است،  بوده  کارشناسی  نظراتِ  برعکس 
که افراد، تنها برای کسبِ جایگاه  یا دفاع از جایگاه شان در 
مسند قدرت عمل کنند، سوءمدیریت حاصل می شود و این 
موضوع راهِ اشتباه آن سازمان را نشان می دهد، گرچه در 
بیشتر مواقع با دلایل غیرقابل قبول این اشتباهات توجیه 

گردیده است.

فدراسیون تکواندو درگیر برخی آدم های اشتباهی است

کاپیتان اسبق تیم ملی تکواندو تصریح کرد: فدراسیون 
تکواندو درگیر برخی آدم های اشتباهی است، وقتی 

در  و تخصصی  و صلاحیت  نیستند  که شایسته  افرادی 
مناصب مدیریتی ندارد، در جایگاهی قرار می گیرند که برای 
تکواندو تصمیم گیری و تصمیم سازی می کنند و صرفا این 
افراد انتخاب می  شوند که به نفع جریانِ حاکم بر تکواندو 
و برای خوشایندِ آنان صحبت کنند، در این صورت کارآیی 
بعضی افراد شایسته نیز کم می شود، پس در این شرایط چه 

انتظاری می توان از آینده تکواندو داشت!؟
امین ترابی اظهار کرد: اینکه تنها برای رزومه سازی افراد عمل 
را بعنوان متخصص معرفی نماییم، نتیجه  کنیم و فرد 
همین می شود که متأسفانه بعضی از اهالی تکواندو هم 
برای حفظ منافع خود مدحِ این افراد را بگویند، این اتفاق 
فقط و فقط باعث نزول فرهنگ در تکواندو شده  است، که 
تأثیرات منفی بر کل تکواندو داشته است، در گذشته چنین 
متاسفانه  اما  نمی شد،  دیده  تکواندو  جامعه  در  مواردی 
این روزها اتفاقاتی در بین خودِ اهالی تکواندو می افتد که در 
شأن این رشته نبوده و نیست، بدون تعارف مسیر تکواندو 
اشتباه است، چرا که نظارتی بر عملکردها وجود ندارد، گرچه 
این مقوله تنها به تکواندو بر نمی گردد، ورزش کشور در 

مسیرِ اشتباه قرار گرفته است.

تکواندو ایران می توانست خیلی بهتر از این ها نتیجه بگیرد

این قهرمان تصریح کرد: به هر حال بیش از دو دهه است 
و  دارند  حضور  تکواندو  فدراسیون  در  پولادگر  جناب  که 
یقینا زحماتی را هم در جهت اعتلا این رشته کشیده اند 
که هیچکس هم نمی تواند منکر آن شود، اما تکواندو ایران 
باتوجه به ظرفیتی که دارد، خیلی بهتر از این ها می توانست 
نتیجه بگیرد، بنده در زمان حضور در شورای فنی بیشترِ 
موارد را با بعضی از قهرمانان و دوستانم توصیه کردیم، 
اما هیچکدام مصو ب نشدند، شاید دلیلش این بود که این 
قوانین به نفع بعضی ها نبوده است، اما درخصوص تکواندو 
گفت،  را  واقعیت ها  باید  کرد،  صحبت  عوام پسند  نباید 
حتی اگر به نظر بعضی افراد خوشایند نباشد، به عقیده 
بنده همه چیز کسبِ مدال نیست، بسیاری از مهمات از 

جمله مواردِ فرهنگی و تربیتی باید مورد 
توجه مدیران ورزش قرار گیرد، 

در  هزینه  از  حجم  این 
می شود  انجام  ورزش 
تا الگوهایی به جامعه 
اما  شود،  داده  تحویل 
در این چند سال اخیر 
تکواندو  در  الگو  چند 
است!؟  شده  ساخته 
در شرایطی که کسب 

جزو  مدال 

اما  است،  قهرمان  یک  فاکتورهای شکل گیری  مهم ترین 
مقوله های فوق الذکر در تکواندو مغفول مانده است.

امین ترابی گفت: با از بین بردن دوستی ها، احترام، ارزش ها 
و نادیده گرفتن افراد کارآمد، متأسفانه مسیر برای بهره برداری 
افراد فرصت طلب با هر عنوانی هموار گردیده و اجازه اعمال 
نفوذ داده شده است، بدون شک باید از افراد کارآمد در بدنه 
پست های مدیرتی فدراسیون استفاده نمود، نه تنها صرف 
این  زیرا  داشته اند،  فعالیت  در گذشته  تکواندو  در  اینکه 
افراد ابزاری هستند که ما را در جهت تحقق اهداف مان در 
این مسیر همراهی می کنند، پس نمی توان در مسیری که 
می خواهیم به موفقیت ختم شود از ابزار ناکارآمد استفاده 
کنیم، یک مدیر زمانی می تواند موفق باشد که برای هرگونه 
فعل و انفعالی که در مجموعه اش انجام می شود، دلیل 

موجهی داشته باشد.

مسیر پیش گرفته شده در فدراسیون اشتباه است

وی افزود: اینکه شما در پست های حساس افرادی را نصب 
می کنید که بدون هیچ شایستگی تنها نظر شما را تایید 
کنند، یعنی مسیر در پیش گرفته شده توسط فدراسیون 
اشتباه است، در مقابل، زمانی که از کسانی که صلاحیت 
هم دارند اما صرفا هم عقیده با جریان حاکم نیستند، درست 
استفاده نمی شود این مقوله را به مرحله اثبات می رساند؛ 
و  باتجربه  مدیران  از  رحیمی  دکتر  بتازگی،  مثال؛  بطور 
توانمند ورزش کشور به سمت مدیر تیم های ملی منصوب 
شدند که بسیار کارآمد هستند، اما این انتخاب بسیار دیر 
انجام شد و بنده در سال های گذشته تذکر داده بودم، یا 
برعکس؛ تکواندو ایران با رضا مهماندوست بهترین نتایج را 
کسب کرد، شاید در ابتدا کسی فکر نمی کرد مهماندوست 
با تیم ملی چنین نتایج درخشانی را کسب کند، او زحمت 
کشید و نظم و انضباط بسیار خوبی را در اردوی تیم ملی 
ایجاد کرد، اما تحمیل نظرات و تصمیمات شخصی تأثیر 
منفی بر روند کار داشت و شرایط برای ادامه همکاری او 
تیم  ملی از بین رفت، همچنین در بخش بانوان نیز تغییر 
سرمربی تیم ملی بانوان استاد مداح نیز دستخوش همین 

تصمیمات اشتباه بود.
امین ترابی خاطرنشان کرد: مدیریت باید از اعمال نظرات 
به مشاوره های  و  کند  فدراسیون جلوگیری  در  شخصی 
تخصصی توجه ویژه داشته باشد، نه اینکه تنها مشاوره های 
هم جهت با تصمیمات شخصی شان، مورد اقبال قرار گیرد، 
هیچوقت نباید منافع شخصی به منافع جمعی ارجحیت 
داده شود، این اصل صداقت در کار است، پاسخگویی 
یکی از مهم ترین ارکان شفافیتِ در عملکرد است، اینکه 
ما برای تمام تصمیم های خود پاسخی منطقی برای 
آن زمان  باشیم،  داشته  تکواندو  اهالی 
می توانیم بگوییم فدراسیون را روی 

اصول صحیح مدیریت می نماییم.

هادی ساعی می تواند در فدراسیون موفق باشد

وی گفت: انتخابات پیش روی فدراسیون، بسیار مهم است، 
از طرفی هم  دارند و  از یک طرف جناب پولادگر حضور 
هادی ساعی حضور پیدا کرده است که قطعا اگر با ادامه 
حضورِ آقای پولادگر همراه شود، قطعا این رقابت نزدیک 
خواهد بود، در شرایطی که رای ها قابل پیش بینی نخواهد 
بود، در حال حاضر هادی ساعی باتوجه به کارنامه  درخشانی 
که بعنوان پرچمدار تکواندو ایران دارد و حالا که پخته تر 
شده است، بعنوان یک مدیر ورزشی، با استفاده از مدیرانی 
کاردان و متخصص، با قرار دادن معیار شایسته سالاری در 
پیشبرد اهداف تکواندو ایران می تواند موفق باشد. با علم بر 
اینکه، فدراسیون تکواندو نیازمند تغییر است، رئیس آینده 
فدراسیون تکواندو باید در کوچکترین مسائل هم تغییرات 

ایجاد کند، ما هم در این راه در کنار تکواندو خواهیم بود.
امین ترابی گفت: پست معاونت توسعه ورزش قهرمانی در 
وزارت ورزش و جوانان بسیار مهم است، حتی در بخش 
اجرایی حیطه فعالیت بیشتری هم نسبت به شخص وزیر 
دارد، مطمئن هستم، جناب دکتر سجادی بعنوان مدیری  
از جامعه ورزش است،  برخواسته  باتجربه، که  و  ورزشی 
انتخابی اصلح خواهد داشت تا منافع ورزش در آینده هم 

حفظ شود.
امین ترابی گفت: بنده از هیچ شخصی حمایت نمی کنم 
و هیچ نیازی هم به این حمایت ها ندارم، خدا را شاکرم 
که هروقت نیاز بوده برای تکواندو تمام تلاشم را کرده ام و 
در مدت زمانی هم که افتخار پوشیدن پیراهن تیم ملی را 
بدست آوردم، همیشه از نفراتی در تکواندو بودم که انسجام 
و موفقیت تیمی مورد نظر بنده بوده و همین راه را ادامه 
داده ام ،اما متاسفانه چند سالی است که جایگاه و احترامِ 
پیشکسوتان و اساتید تکواندو که چنین معیاری داشته اند، 
حفظ نشده و برخی برای بدست آوردن جایگاه، بدنبال پایین 
آوردن شان بزرگان تکواندو هستند. در سال های اخیر از 
بین بردن حرمت ها در بعضی از رسانه ها و فضای مجازی 
در مورد افراد ارزشمند باب شده که جای تأسف دارد، زیرا 
این امر باعث شده بعضی از افراد از این حرمت شکنی ها 

سوءاستفاده نماینند و بهره برداری کنند.

امیدوارم همدلی بین اهالی دلسوز تکواندو بیشتر شود

وی تصریح کرد: درخصوص حواشی لیگ برتر تکواندو و 
هادی ساعی هم بنده همین نظر را دارم، ما باید بدانیم 
جایگاه و شان برخی افراد کجاست، اینکه برخی همیشه 
بدنبال تخریب هستند و به خود اجازه می دهند پشت بلندگو 
شخصیت هادی ساعی یا امثال ساعی را در خانه تکواندو 
زیر سوال ببرند، برای تکواندو فاجعه ای بزرگ است و نشان 
دهنده از بین رفتن همان حرمت هاست، بهرحال هرکس 
ظرفیتی دارد و وقتی احترام ها حفظ نشود، ممکن است 
هر رفتاری از هر کسی سر بزند، وگرنه بنده با مطلع بودن 
از شرایط فوق، در آن اتفاق هادی ساعی را مقصر نمی بینم 
و امیدوارم در آینده همدلی، دوستی و احترام بیشتری 
را بین اهالی دلسوز تکواندو شاهد باشیم و از زحمات 
تمام کسانی که صادقانه برای حفظ ارزش ها و موفقیت 

تکواندو کشور تلاش نموده اند، قدردانی می نمایم.
این قهرمان در پایان خاطرنشان کرد: از مجموعه رسانه ای 
دنیای هوادار و پایگاه های خبری دیوان نیوز و هواداری 

نیوز تشکر می کنم.

کاپیتان اسبق تیم ملی تکواندو تصریح کرد: فدراسیون تکواندو درگیر برخی آدم های اشتباهی است، وقتی افرادی که شایسته نیستند و 
صلاحیت و تخصصی در مناصب مدیریتی ندارد، در جایگاهی قرار می گیرند که برای تکواندو تصمیم گیری و تصمیم سازی می کنند و صرفا این افراد انتخاب 

می  شوند که به نفع جریانِ حاکم بر تکواندو و برای خوشایندِ آنان صحبت کنند، در این صورت کارآیی بعضی افراد شایسته نیز کم می شود، پس در این شرایط 
چه انتظاری می توان از آینده تکواندو داشت!؟
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